
 
 

Tárgy: 

A Bátaszéki Városi Sport Kör 2025. évi kiemelt civil szervezeti kérelme, valamint  önkormányzati 

működési támogatási kérelmének indoklása pénzügyi előterjesztése 

Tisztelt Polgármester Úr, Bátaszék Város Képviselő-testülete, Pénzügyi és Gazdasági Bizottság, 

Közművelődési, Oktatási, Ifjúsági és Sport Bizottság! 

 

Ahogy január 15-én kelt levelemben már értesítettem Önöket, 2024. november 9-én megalakult egy 

új városi civil szervezet, a Bátaszéki Városi Sport Kör (továbbiakban BVSK), melyet ez év január 21-i 

dátummal a Szekszárdi Törvényszék bejegyzett. A bejegyzési végzést levelem mellé csatolom. 

Korábbi levelemben kifejtettem a Bátaszéki Sport Egyesületből (továbbiakban BSE) való kiválásunk 

okát, melyet továbbra is hivatkozási alapnak tekintünk. 

Mindenképp szeretném a Tisztelt Képviselő-Testületben megerősíteni, hogy a BSE-ben kizárólag a 

Labdarúgó Szakosztály tagjai tartják fent tagsági jogviszonyukat, ami megközelítőleg 90-100 fő. A BVSK 

a többi BSE  Szakosztályainak minden tagját, eszközállományát és saját beszerzésű technikai eszközét 

néhány napon belül átveszi. Tömegbázisa, a Karate Szakosztállyal, az Úszó Szakosztállyal, a Felnőtt 

Kosárlabda csapattal, és szándékuk szerint az Öregfiúk Labdarúgó csapatával, közelíti a 250 főt és 

határozott szándékunk a Sport és Szabadidős Szakosztály új tagokkal való feltöltése és programokkal 

való színesítése. 

A felsorolt csoportok számos érdemet mondhatnak magáénak, amelyekkel nagyban hozzájárultak 

Bátaszék város sportéletének fejlődéséhez. Az egyesület tagjai nemcsak a sport területén értek el 

kimagasló eredményeket, hanem példaképként szolgáltak a fiatalabb generációk számára is. 

Az egyesület a különböző sportágak terén is kiváló eredményeket ért el, melyek közé tartoznak a 

regionális, országos és nemzetközi versenyeken elért sikerek. Számos sportoló jutott el nemzetközi 

szintre, képviselve Magyarországot és Bátaszéket különböző bajnokságokon, ezzel öregbítve városunk 

hírnevét. 

Mindamellett ezen szakosztályok mindig is fontos szerepet játszottak a közösségépítésben. 

Rendszeresen szerveztek különféle sporteseményeket, versenyeket és rendezvényeket, amelyek 

erősítették a helyi közösség összetartását és közösségi érzését. Az ilyen események nemcsak 

lehetőséget adtak a sportolóknak a megmérettetésre, hanem alkalmat teremtettek a barátságok 

ápolására és új kapcsolatok építésére is. 

Ezen csoportok elhivatott munkája révén a régi egyesület, - a BSE - gyakran nyert el különböző 

támogatásokat és pályázatokat, amelyek segítségével folyamatosan fejleszteni tudták az 

infrastruktúrát és a sporteszközöket, biztosítva ezzel a sportolók számára a lehető legjobb feltételeket 

az edzéshez és a versenyekhez. Ezen szakosztályok takarékos és átlátható gazdálkodásának 

köszönhetően mindig is stabil pénzügyi alapokon álltak, ami hozzájárult hosszú távú fennmaradásához 

és fejlődéséhez. 
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Összességében a BVSK régi-új szakosztályainak érdemei messze túlmutatnak a sport területén elért 

eredményeken. Hozzájárultak a város kulturális és társadalmi életének gazdagításához, és példát 

mutatott elkötelezettségből, kitartásból és közösségi szellemből. 

A felsorolt érvek, tények miatt szeretnénk kérni, a város és a képviselő-testület bizalmát, támogató 

hozzáállását. 

Ezúton szeretném benyújtani a Bátaszéki Városi Sport Kör nevében az alábbi kérelmeket: 

- Bátaszék Város kiemelt szervezeteinek sorába való felvételi kérelmünket. 

- Bátaszék Város ingyenes sportinfrastruktúra használatát 

- Bátaszék Város kiemelt szervezeteinek sorában való költségvetési-támogatási kérelmünket 2025 

gazdasági évre. 

A költségvetési kérelmet az alábbiakban részletezem.  

Karate Szakosztály 

A Karate Szakosztály sportolói életkorban nagyon nagy szórást mutatnak, a több mint 120 egyesületi 

karatéka  óvodás, kisiskolás, serdülő és junior korú valamint felnőtt és veterán sportolókkal 

rendelkezik, melyek vegyes célokkal látogatják az edzéseket. Topversenyzői státuszban kb. 10 

sportolónk várható, és további 40-50 sportoló fog versenyezni alap és közép szinten. 

A tervek szerint 10 magasszintű nemzetközi (Horvát Grand Prix, Macedon Grand Prix, Szlovák Grand 

Prix, Horvát Open, Lengyel Open, Wado-Kai Európa Bajnokság stb.) 3 kiemelt hazai, és további 6 alap 

és középszintű, valamint 2 saját rendezésű versenyen kívánunk részt venni. A nemzetközi versenyek 

esetén a nevezési díj 30-50 Euro/fő/kategória, a hazai versenyek esetén 8000-12 000 Ft/fő/kategória. 

Az utazások költsége 150-250 000 Ft között mozog versenyenként.  A külföldi versenyek szállás 

költségei 10 000 Ft/fő/éjszaka ártól felfelé számolhatók. Irdatlanok a költségek, még úgy is hogy a 

szülők finanszírozzák a versenyzési kiadások egy részét. 

A topversenyzői költségvetés kiadási oldalát tetézi, Hefner Zsófia válogatott sportolónk plusz kiadásai. 

A versenyidőszakban kéthetente Budapesten válogatott edzések, hazai és nemzetközi válogatott 

táborok (melyek csak részben szövetségi támogatásúak), előkészületi versenyek, kvalifikációs 

versenyek és maga a főverseny. Túlzás nélkül lehet kijelenteni, hogy éves szinten többmilliós kiadásról 

beszélünk, melyben a BSE, a támogatók és a szülői oldal is abszolút helyt állt a tavalyi esztendőben. 

Már tudható, hogy Zsófi 2025-ös éve is hasonlóan tartalmas és ezzel együtt költséges lesz, hiszen 

tavalyi év végén a Világbajnokságot követően már zajlott az Európa-bajnoki kvalifikáció, melyet szintén 

sikeresen abszolvált és a 2026. évi korosztályos EB kvalifikációja is ennek az évnek a második felére 

datálódik.  

A Karate Szakosztály életét tovább „nehezíti”, ami egyben öröm is, hogy 10-12 fő sportoló szeretne 

kvalifikálni a 2025 októberben megrendezésre kerülő Olaszországi Wado-Kai Európa Bajnokságra. Ezek 

a fiatalok rengeteg munkát, szüleik rengeteg pénzt tesznek ezekbe a kvalifikációs időszakokba és 

magába a külföldi versenyekbe is. Bár kidolgoztunk egy kredit rendszert arra vonatkozólag, hogy 

valamiféle rangsort állítsunk, de őszintén szólva egy ilyen homogén és jól teljesítő csapat esetében 

bárkit kihagyni, egy ilyen volumenű lehetőségből szakmailag és pedagógiailag is nagyon nehéz döntés 

elé állít bennünket. Ezért alapvetően azt próbáljuk megcélozni, hogy azon fiatalok, akik „megugorják” 

a kvalifikációt és az edzésmunkájuk is kifogástalan, megpróbáljuk lehetővé tenni számukra ezt a nem 

mindennapi lehetőséget.  



Ezt a támogatási tételt egyelőre nem jelenítjük meg a költségvetésben, hanem amennyiben augusztus 

folyamán látjuk a pontos létszámot, annak függvényében próbálunk majd egy pótlólagos kérelmet 

benyújtani. Addigra mi magunk is tisztábban látjuk a költségvetés egyes elemeit. 

A Karate Szakosztály főbb kiadási tételei: 

- Nevezési díjak támogatása 1 200 000 Ft (a fennmaradó összeg támogatói/szülői/pályázati 

finanszírozású) 

- Utazási költségek 1 500 000 Ft, mely tartalmazza az Opel kisbusz fenntartási költségeit is (a 

fennmaradó összeg támogatói finanszírozású) 

- Hétvégi edzői bérek (de inkább csak szerény tiszteletdíj) 700 000 Ft (19 versenyre 2-4 edző 

részvételével) 

- Továbbképzési és edzőtábori költségek 800 000 Ft (minden évben támogatást nyújtunk a 

tábori költségek mérséklésére a többgyermekes családok létszámai és a részvételi számok 

alapján, illetve sok esetben az edzői teendőkhöz kapcsolódó továbbképzések, táborok is ebben 

a tételben foglalnak helyet) 

- Eszközfejlesztés (az amortizálódott edzéseszközök pótlása) 300 000 Ft 

- Szállás költségek (a többnapos rendszerint nemzetközi versenyek esetén) 1200 000 Ft 

- Terembérleti díjak, melyek nem városi helyszínekhez kötődnek, hanem rendszerint az 

edzőtáborok 400 000 Ft 

Sajnálatos tény, hogy a Karate Szakosztály 2024.második félévi kiadási tételeit megterhelte a 

topversenyzői csoport Ciprusi Wado-Kai Európa Bajnoksága, valamint Hefner Zsófia Világbajnoki 

felkészülése és versenye, majd az azt követő Európa-bajnoki kvalifikációs versenyprogramja.  

A problémát tetézte, hogy a Sportegyesületek Országos Szövetsége által 2019 óta rendszeresen 

megítélt „Hiszek Benned Sport programból” öt sikeres pályázati év után – „a források korlátozott 

rendelkezésre állására tekintettel” - kimaradtunk és az előre kalkulált nagyságrendileg 800 000 Ft-os 

kiesés forráshiányt okozott. Ezzel, a Karate szakosztály hosszú idő óta először zárta a gazdasági évet 

adósággal, ami 534 000 Ft-ot jelentett. Ezt jelenleg tagi kölcsönből finanszíroztuk. Így a csapat ezzel az 

adósságállománnyal kezdi meg a 2025-ös versenyszezont, melynek első két hónapjában két kiemelt és 

egy hazai verseny szerepel, valamint gépkocsi üzemeltetési és karbantartási feladatok. 

A Karate Szakosztály támogatási kérelme: 6 100 000 Ft 

A Karate Szakosztály éves költségvetése 2024-ben meghaladta a 15 millió forintos tétel, ebből 4,7 millió 

összeget használt fel önkormányzati támogatásból. 

 

Kosárlabda Szakosztály 

A Kosárlabda Szakosztály utánpótláskorú játékos állománya a Tarr KSC Szekszárd igazolt sportolói. Így 

mára a BSE Kosárlabda Szakosztálya a felnőtt amatőr és a visszatérő fiatal felnőttek 

játékosállományából tevődik össze, mintegy 20 fő körüli létszámmal 

Az utóbbi években a Baranya megyei amatőr bajnokságban vesznek részt. Utazásuk, eszközeik és a 

nevezési díjak finanszírozásához kértek segítséget, valamint a bajnoki forduló hazai rendezési 

költségeihez. 

A Kosárlabda Szakosztály főbb kiadási tételei: 



- Szervezési költségei 50 000 Ft 

- Felnőtt csapat versenyzési és nevezési költségei 250 000 Ft 

- eszközpótlás 100 000 Ft 

- Sportorvosi vizsgálatok 100 000 Ft 

 

A Kosárlabda Szakosztály támogatási kérelme: 500 000 Ft 

Úszó Szakosztály 

Az Úszó Szakosztály az a csoport, akik legjobban ki vannak téve a gazdasági körülményeknek, a 

városüzemeltetési és infrastrukturális problémáknak. Ezt tetézi még az a tény is, hogy az üzemeltető 

semmilyen kapcsolatot nem ápol a sportvezetőkkel és gyakorlatilag egy „szükséges rosszként” tekint a 

csoportra. Együttműködési problémák, kettős mérce és fiskális szemléletű „mondvacsinált szünetek” 

akadályozzák a szakosztály munkáját, akik közel száz bátaszéki gyereknek biztosítanak plusz úszási és 

versenyzési lehetőséget. Természetesen nem arról van szó, hogy nem értjük a technikai karbantartási 

és üzemeltetési kötelezettségek miatti leállást, de túlzás nélkül kijelenthető, hogy a korábbi  30-40 

napos uszodaleállás mára – ha a vasárnapi bezárást is figyelembe vesszük – meghaladja a száz napot.  

Azaz a tanuszoda ajtaja az év közel egyharmadában zárva tart. Ezzel a hendikeppel nagyon nehéz 

együtt élni és nemcsak morálisan, de anyagi értelemben is rombolja az Úszó Szakosztály munkáját. 

Második éve készül úgy a versenyzői csoport a januári megyei diákolimpiára, hogy a bajai városi 

uszodába szállítjuk át a sportolókat az egyesület és a szülők költségén. Korábban minden üzemeltetési 

vezető figyelembe vette a leállás során az egyesületi és iskola programokat. Ezek a plusz nem várt 

kiadások, minden esetben a szülők és az egyesület kiadásait növelik. 

Az Úszó Szakosztály várható főbb kiadási tételei: 

- Eszközbeszerzés (leamortizált, mindenki által használt eszközök pótlása) 200 000 Ft 

- Saját rendezésű verseny rendezési költségei (érmek, díjak, oklevelek) 450 000 Ft 

- Utazási költségek 200 000 Ft (táborok, versenyek, edzések más helyszínen) 

- Toborzó tanfolyamok költségei (oklevelek, teljesítményplakettek, pólók) 100 000 Ft  

- Táborozási hozzájárulások 300 000 Ft (főként szállásköltségek) 

- Bérleti díjak (más helyszínen szervezett edzések) 300 000 Ft 

 

Az Úszó Szakosztály támogatási kérelme: 1 550 000 Ft 

 

Az Úszó Szakosztály éves kiadásai 2024-ban nagyságrendileg 1 300 000 Ft, ebből 900 000 Ft 

összeget használt fel önkormányzati támogatásból. 

 

Szabadidős és Tömegsport Szakosztály 

A bevezetőben említett Bátaszéki Városi Sport Kör új színfolttal kíván megjelenni a városi sport 

palettáján, melynek kezdeményezései már jelen vannak kisebb szerveződések formájában, ez pedig a 

Szabadidős és Tömegsport Szakosztály. Az alapvető koncepció az, hogy azok a nem 

versenysportcentrikus szerveződések (bátaszéki futók, amatőr úszók, testépítők, túrázók, öregfiúk 

labdarúgók) akik eddig önszervezésben végezték a tevekénységüket, kapjanak egy olyan 

ernyőszervezetet, mely jobb feltételeket, programokat kínál a számukra.  

A programtervben olyan események kapnának helyet: 



- amatőr futóversenyek 

- családi úszóversenyek 

- teljesítménytúrák gyalog, kerékpárral stb. 

- fitnesz, egészségi, étkezési és életvezetési workshop 

Amennyiben a tisztelt képviselő-testület egyetért velünk abban, hogy Bátaszék lakosságának szüksége 

van sportos közösségi programokra, baráti társaságban eltöltött hasznos időre, változatos 

programokkal, ami a közösségeket és a családokat összekovácsolja, kérjük Önöket, hogy számoljanak 

azzal, hogy adott esetben egy külön kérelem formájában megkeressük önöket, hogy a sportra szánt 

keretet bővítsék, és támogassák ezeket a kezdeményezéseket. 

Tisztelt Képviselő-testület! 

A BVSK újtagjai azzal ruházták fel személyemet, hogy képviseljem a bátaszéki sportolók és 

sportkedvelők érdekeit, és munkámmal segítsem a helyi sportolás működésének jobb feltételeit.  

A fenti eredmények, gazdálkodás, számok és személyes érzések, tapasztalatok alapján úgy érzem 

Bátaszék Sportját a jövőben két civil szerveződés fogja irányítani a BSE és a BVSK. Reményeink szerint 

egészséges együttműködés fogja jellemezni a különválás utáni időszakot is és a város vezetése a 

létszámok, az eredmények, az aktivitás és az igények figyelembevételével fogja döntéseit meghozni! 

 

A BVSK Szakosztályainak általános működésére a 2025-ös gazdasági évben 8 150 000 millió Forint 

önkormányzati támogatásra tartunk igényt a fent felsorolt érvek felsorakoztatásával. 

Tisztelettel kérjük költségvetési terv és kérelmünk pozitív elbírálását.  

Megköszönve az eddigi támogatást, és bízva a további szoros együttműködésben, tisztelettel: 

 

 

          Nagy Ákos 

 

 

Bátaszék, 2025. január. 27. 

 

 


